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űz Elnöki Tanács ülése 
/ 

A Népköztársaság Elnöki Tanácsa pénteken ülést 
tartott. 

Losonczi Pál, az Elnöki Tanács elnöke tájékoztatta a 
testületet az Angolai Népi Köztársaság elnökének meghí-
vására szeptember 27. éls 30. között Angolában, a Zimbab-
wei Köztársaság elnökének meghívására szeptember 30. és 
október 3. között Zimbabweban tett hivatalos, baráti láto-
gatásáról és megbeszéléseiről. Az Elnöki Tanács a beszá-
molóval egyetértve megállapította, hogy a látogatás és a 
tárgyalások eredményesen szolgálták a hazánk és ezen or-
szágok közötti politikai, gazdasági, kereskedelmi, műszaki-
tudományos és kulturális kapcsolatok fejlesztését, s hoz-
zájárul tak a kölcsönösen előnyös együttműködés erősíté-
séhez szükséges lehetőségek feltárásához. 

Az Elnöki Tanács elnöke tájékoztatást adot t október 
19. és 26. között New Yorkban tett látogatásáról is, az 
ENSZ megalapításának 40. évfordulója tiszteletére rende-
zett jubileumi közgyűlésről és az ENSZ főti tkárával, a 
közgyűlés elnökével, valamint egyes országok vezetőivel 
folytatott megbeszéléseiről. Az Elnöki Tanács a beszámo-
lót — a világszervezet ünnepi ülésének jelentőségét k i -
emelve — egyetértéssel tudomásul vette. 

A továbbiakban az Elnöki Tanács határozott a nagy 
októberi szocialista forradalom évfordulója alkalmából 
adományozandó kitüntetésekről, majd bí rákat mentet t fel 
és választott meg. (MTI) 

Megnyílt az új 
légikikötő 

A Malév ú j légikikötőjé-
ben pénteken reggel köszön-
tötték az első menetrend 
szerinti járatok utasait. 

A hét óra előtti percek-
ben indult Szófiába a n é -
hány nappal ezelőtt felava-
tott utasforgalmi épület elől 
a 830-as számú Malév-gép, 
nyolc órakor pedig, 50 utas-
sal a fedélzetén megérkezett 
Szalonikiből q 261-es számú 
járat. Jahoda Lajos, a Ma-
lév vezérigazgatója köszön-
tötte az ú j légikikötő első 
utasait. 

Mint ismeretes, ezentúl 
Ferihegy 2-es légikikötőben 
szállnak fel, illetve le a 
Malév-járatok; a külföldi 
légitársaságok renülögépei 
továbbra is a régi repülőte-
ret használ 'ák. (MTI) 

Százéves az SZKV 

Trolibuszok a 9-es vonalon 
A lóvasúttal kezdődött a n - H a 9-es trolik utasai ingyen 

nak a közlekedési cégnek a'.utazhatnak. (Ugyancsak in-
pályafutása, amely többszöri 
név- és profilváltozás után 
ebben az évben ünnepli 
fennállása századik évfordu-
lóját. A Szegedi Közlekedé-
si Vállalatról van szó, mely-
nek centenáriumi ünnepség-
sorozatát a jövő héten, no-
vember 4-én és 5-én rendeT 
zik meg. 

A program hétfőn, novem-
ber 4-én délelőtt 11 órakor 
kezdődik, amikor az eddig 
trolipótló buszokkal „bejá-
ratot t" kilences vonalon ün-
nepélyesen elindítják az el-
ső trolibuszt. A Tanácsköz-
társaság út ján, a múzeum 
melletti szakaszon Nagy Er-
vin közlekedési miniszter-
helyettes mond majd avató-
beszédet. Az SZKV a j á n d é -
kaként az első napon hétfőn 

gyen lehet majd utazni hét-
főn az l -es vonalon a nosz-
talgia villamossal, amely 
egyébként a hét végéig köz-
lekedik.) Az ünnepség után 
a 9-es trolik hétköznapi me-
net rendjük szerint járnak 
már. 

Hétfőn délután fél három-
tól A városi közlekedés fej-
lesztése az ezredfordulóig 
címmel konferenciát rendez-
nek a Technika Házában, 
ahol Fraknóy Gábornak, az 
MSZMP városi bizottsága 
t i tkárának megnyitója után 
Riss Jenő, a BKV vezérigaz-
gató-helyettese tar t előadást, 
a miskolci, a debreceni és a 
szegedi közlekedési vállala-
tok főmérnökei pedig sa já t 

•munkaterületük fejlesztési 
terveiről adnak tájékozta-

tást. A konferencia hivata-
los résztvevői a vidéki köz-
lekedési vállalatok szakem-
berei, a Közlekedéstudomá-
nyi Egyesület tagjai, s a ta-
nácsi vállalatok munkatár -
sai lesznek, de a rendezők 
minden érdeklődőt szívesen 
látnak. 

A centenáriumi program 
kedden folytatódik: a város 
vendégeinek alkalmuk lesz 
megismerkedniük a házigaz-
da SZKV életével, terveivel, 
létesítményeivel. A 100 év 
történetét bemuta tó . kiállí-
tást a nagyközönség novem-
ber 6-án 9-től 11.30-ig és 
14-tól 17 óráig, november 
7—8—9-én pedig 10-töl 16 
óráig tekintheti meg az 
SZKV Deák Ferenc utca 28 
—30. szám alatti oktatási 
központjában. 

Heg nyitották 
a politikai könyvnapokat 

Berecz János beszéde 
Az idén 24. alkalommal lista épí tőmunka változó fel-

megrendezett politikai könyv- tételei és körülményei kö-
napok országos megnyitóját zött. 
pénteken tartották meg Győ-
rött, a szakszervezetek Szé-
chenyi István Művelődési 
Központjában. A könyvki-
állitással egybekötött meg-
nyitó ünnepségen Berecz 
János, az MSZMP Központi 
Bizottságának t i tkára mon-
dott beszédet. 

Bevezetőben, az ideológiai 
munka időszerű kérdéseiről 
beszélt. Rámutatott , hogy 
az MSZMP XIII. kongresz-
szusa nyomatékkal szólt az 
ideológiai munka fejlesztésé-
nek szükségességéről. Hang-
súlyozta: határozottabban 
kell hirdetnünk világnéze-
tünket, egyértelműbb, érve-
löbb és meggyőzőbb kiállás-
ra van szükség a burzsoá 
propaganda állításai s az 
egyéb forrásokból származó 
torz nézetek cáfolatához, 
visszaveréséhez, a kezdemé-
nyezés megragadásához. 
Ugyanakkor hatékonyabban 
kell képviselnünk ér tékein- ™ £ t 
ket : a munka becsületet, a 
szocialista humanizmust, a 
kollektivitás eszméjét. 

— Ideológiai munkánknak 
jobban fel kell zárkóznia 
par tunk alkotó politikai 
gyakorlatához — mondotta. 
— Ez többek között azt 
jelenti, hogy nagy figyelem-
mel és elméleti igénnyel kell 

— Az ideológiai munka 
fejlesztésében kiemelt fel-
adatai vannak a társadalom-
tudományi műhelyeknek, a 
kiadóknak, kivált a pár t 
kiadóinak, a Kossuthnak, és 
a Reflektornak, amelyek se-
gítik, ösztönzik a művek 
megszületését, gondozzák és 
széles körben terjesztik a 

tünkről és a minket körül-
vevő világról szóló marxista 
elemzéseket, mivel ezzel se-
gíti leginkább az ideológiai-
lag igen érzékeny, számos 
szempontból és sokfélekép-
pen tagolt i f jú nemzedékek 
világnézeti, politikai nevelé-
sét, felkészítését a jövő for-
málására — mondotta töb-
bek között Berecz János. 

Ezután megjutalmazták a 
politikai irodalom legjobb 

tájékoztatásban, az orientá- Győr-Sopron megyei terjesz. 
lásban nélkülözhetetlen in- tőit. majd a megnyitó ün-
formációkat — mondotta népség résztvevői megtekin-
Berecz János. Rámutatot t tették a művelődési központ-
annak szükségességére, hogy ban rendezett könyvkiállí-
a politikai könyvkiadás le-
gyen aktív részese, kezde-
ményezője, er jesztője a nap-
jainkban folyó . ideológiai 
vitáknak, lássa el hasznos 
municióval a marxis ta po-
zíciók erősítéséért dolgozó 
embereket. Gyűjtse, szer-
vezze bővítse a szerzői gár-
dát, olyan alkotókat foglal-
koztasson, akik írásaikkal 
konstruktívan és hatékonyan 
formál ják a politikai gon-

és magatartást , 
segítik az emberek eligazo-
dását napjaink eseményei-
ben. Olyan sokakat foglal-
koztató kérdésekben, mint 
<j gazdaság és a társadalmi 
s t ruk túra változásai, a f e j -
lődés alternatívái , a reform-
folyamat és a politikai in-
tézményrendszer fejlődése, 
a társadalmi kényszerek és 

tást. Ez mintegy 800 kötetet 
vonultat fel, köztük azt a 
21 könyvújdonságot í's, ame-
lyet az idei politikai künyv-
napokra jelentettek meg a 
pár t kiadói. (MTIL 

Piros és fekete 

Paprikapiac 
Egyik nagyvállalatunk 

irodaházában volt dolgom, 
E<*v kicsit várnom kellett, hetünk. 
mert aki t kerestem, csak 
tíz perc múlva ér t rá. Le-
ültem addig, miközben a 
dolgozók épp reggeliztek, 
kávéztak. Berobogott a má-

a termelök környékünkön, a duplá já t takarí tot ták be 
a minőséggel elégedettek le- meglett az előzetes termés-

— Az átvevőjük is ilyen 
„elégedett", amikor minő-
sít? 

— Az átvétel alapja a 
sík osztályról egy fiatalasz- szabvány, s a j á t laboratóriu-

is végzünk szinanyagvi/sgá-
latokat, különböző táblák-
ból vett mintákból, s figyel-
jük a szárazanyag-tartalom 
alakulását. Így, mire az át-
vevő dönt a termes osztály-
ba sorolásáról, kézzelfogha-
tó tapasztalatok a lapján te-

szövetkezettel 

arányokat kialakítani a ne-
gyedik negyedévben, illetve 
a jövő év harmadik negyed-
évéig, hogv a zavartalan bel-
földi ellátás mellett a leg-
fontosabb exportpiacokat el-
láthassuk. 

becslésnek megfelelő 8-8,5 
tonnás hektáronkénti át lag 
Az idei termőterület a ter-
melés gazdaságossági prob-
lémái miatt nem érte el az 
ideális szintet, ennek ellené-
re igyekszünk belföldre és 

szony. kezében egy nejlon- munkban már a szedés előtt exportra olyan kiszállítási 
zacskóban kilónyi gyönvörű 
piros házi paprika. Kolléga-
nőiének hozta, aki örömmel 
kifizette ér te a kétszáz fo-
rintot. A fény felé tartotta, 
megnézte a színét, belészip-
pantott és elégedetten az 
asztalfiókba tette. Ennek 
láttán a szemközt ülő mun- szí azt. Tíz 
katnrsa is megkockáztatta, szerződtünk. felvásároljuk. - a t i í í T 
hogy holnapra ő is kér jen és szárí tónkban féltermókké l e l e u t " 
egy adagot, ha van még dolgozzuk fel a termést. Üze-
ugyanabbó a minősépből. E münk ezer vagon papr ikát 
kis ki térő után mindannyian tud fogadni, jelenleg hétszáz 
folytattuk munkánkat . vagon, felé közeledünk a fel-

A Tisza Élelmiszer- és Ve- dolgozásban, 
gyiáru Kereskedelmi Válla- Qdor Károly 

- k i R / „ J 3 ^ c L k l t s z e r i n t a "aeyobb nyereség h á r o m műszakban dolgoz-
k v • érdekében célszerű lenne n a k . s ó t > egy ú j paprikacso-

megye boltjaiba Vajon hogy 9 0 0-950 vagonnyit feldolgoz- m a g o l ó VéSilegrt is müköd-
n i é v e n t e - Ö k n e m t u d i : i k a lelnek a kisteleki telepen, 

kent kezelt termek sorsat? 3 0 0 h e k t á r n y i területüket E z a m e g n ö v e l t csomagoló 
A tények önmagukért be- l o v a b b n ö v e i n i , hisz e gyen megnövelt csomag* IO 

A fr iss termés őrlójsét. 
csomagolását október élsö 

s októ-
ber közepétől igyekszünk a 
kereskedelmi hálózatot mi-
nél gyorsabban feltölteni 
jó minőségű. kicsomagolt 
őrleménnyel. A szegedi cso-
magolóban nyújtott műszak-

főkönyvelő han a z ásotthalmi üzemben 

szélnek, lássuk a számokat 

elsősorban Ausztriába, 
az NSZK-ba és Japánba. Ott 
is nőtt a kereslet, mivel az 

kapacitás elegendő ar ra , 
A mai napig 25 százalékkal g r tég í feT"n incs t o b í ^ e r r e ^ í ? k e . r e s k e d e l e m i f i é" 
többet ad tak el a keresett S S terüíet Más tsz- n y c t * « * * ' « « * • 
fűszerünkből, mint tavaly, e k t ó l k o l I e n e a többletet fel- E z z e l CK.V időben meg-
ugyanebben az időszakban, vásárolni. Talán az idei kezdtük az exportszállitáso-
A raktarban, illetve a kis- m e g C m e l t felvásárlási ár . k a t 
kereskedelmi halozatban i i l e t v e a j b v ö é v i s z e r z ő d é s -
meg sem tud melegedni, ^ ú j b b l m e gnövekede t t 
azonnal elkapkodjak. Ez nem a t v é t e l i á r j ó n é h á n v terme-
ujdonsag. ez a hiánycikkek l ö t „visszacsalogat" a fűszer- utóbbi hónapokban (xia sem 
sorsa, nem lehet megallapi- p a p r i k a . s o k táborába. A/.on-
tani. mennyi is a valosagos b a n a / ü j a r a k n a k i s h a t i i r t 
igény. A biztonság kedveert s z a b n a k a vállalat lehetősé-
ilyenkor hajlamosak va- g e i Hallottam, hogy most a 
gyünk többet venni belőle, b ( > l t i h i á n y o k i d e j en az or-
mint ami re szükségünk len- s z á g Különböző részéről 
ne. Mas evekben közel azo- u t á n f u t ó s személykocsival 
nos volt a paprika forgalma. i ö n n e k a zugpaprikások, s 
kis eltérésekkel 26 vagon u s z tá iyozat lanul 14-15 fo-
koruli a ket megyeben. En- r i n l o t i g é m e k a t e r m é s ki-
•nek nagyobb része szegedi, , ó j a ó H A vállalat ezekkel' 
a többi kalocsai. Most a a z arákkal nem szállhat ver-
•szirflitasi ütemmel a kalo- s c n v b 0 , J e gfe l jébb a környék' 
csaiak jobban állnak, d e - m e k & r e i > >s> a- hatóságok „vá-
rrundket szallítótól folyama- d í l h a t j a k e l » a szerencselo-

vagokat. 
A helyzetértékelésben a 

legilletékesebb a Szegedi 
Vállalat 

István 
igazgatóhelyettes szavai 

tosan érkezik az áru. Ami 
jön az mind jó minőségű, 
különleges, vagy csemege 
fa j ta . Igaz. e r re van a leg-
nagyobb szükség, hiszen a Paprikafeldolgozó 
nyáron a készletek fogvtú- szakembere. Nagyi 
val csak a gyerlgébb minő-
ségű — vagyis erösebb — 
gulyás- és rózsapaprikát ve-
hettük meg a boltban. S az kérik termelők, 
árak? A legdrágább, ieényes egyaránt, 
csomagolású kilója 188 fo- — A hideg fagyos éjsza-
rint, de a irzacskós cse- k a k a l m e g e lőzően sikerült 
megenek 158 az ara. A ke- az iparilag feldolgozható, jó 
reskedők bizakodnak. hogy minőségű nyersanyagot szin-
továbbra is folyamatos lesz te teijes mennyisénbe n be-
a szállí lás, s lassacskán a takarítani. A napsütéses ido 
készletek is rendeződnek. a k o r á b b a n begyűjtött pap-
A rendelesuk a nagyobb r i k a utóérlelését is jól elö-
ígényhez méretezett a gyár- segítette, amelytől a festék-
toVon múlik hogy teljesül- ta r ta lma kedvezően alakult 
jon is ez az óhaj . i u v ebben a szezonban jó 

— Milyen az idei fűszer- minőségű félterméket tud-
papr.ika-termés? — kérde- tak előállítani a szárítókban. 
zem Szabó Józsefet, a Pusz- A tavalyi gyenge termésnek 
taszeri Hétvezér Tsz termel-
tető és feldolgozó ágazatá-
nak vezetőjét, hiszen ettől 
függ. mennyi j u t belőle az 
üzletekbe. 

— Vége felé j á r a fűszer-
paprika-szedés. a kisebb hi-
degeket még kibírta, de az 
állandósult hűvös idővel le-
jár t e növény ideie. Köze-
pes termést takarí tot tak be 

tudtunk szállítani. A jövó 
évre ezután lesznek még az 
ártárgyalásaink, de a minő-
ség a lapján jobb á rakra 
számítunk. Erre szükségünk 
is lesz, mivel az átvételi 
á ra inkat a z idén 17 száza-
lékkal emeltük. A jövő évi 
termékértékesítési szerző-
dések indításánál további 13 
százalékos áremelésről dön-
tött gazdasági társaságunk 
Ez az összesen 30 százalékos 
felvásárlásiár-növelés. bí-
zunk benne, hogy elenendő 
lesz ahhoz, hogy a holtpont-
ról kimozduljon a fűszer-
paprika-termelés, és 1986-
ban megközelíthessük a 40-
42 ezer tonnás ideális nyers-
anyagmennyiséget. Az ú j 

mértéktartóak, hiszen amit ára ink: az első osztályú 11, 
mond. azt később számon a másod- 8, és a harmad-

vásárlók osztályú 4 forint 50 fillér. A 
GT igazgatótanácsa úgy dön-
tött. hogy jövőre sem ta r t j a 
vissza vállalatunk a felvá-
sárlási úr 10 százalékát. A 
vagyoni betétek arányában 
azonban az eredményfelosz-
tás továbbra is megmarad. 
Az intézkedésein^ várható 
hatását azért nehéz előre 
mérnünk, mert a Daprika-
terulet 80-85 százaléka húz-
tad. vagy részes művelésű, 
s a termelök döntéséről így 
később értesülünk. 

Tóth Szeles István 

tanulmányoznunk, vizsgál- cselekvési lehetőségek kér-
nünk, illetve fe l tárnunk az 
MSZMP immár csaknem 
három évtizedes gyakorlatá-
nak perspektivikusan is ér-
tékes mozzanatait, tapaszta-
latait és tanulságait. Közü-
lük is mindenekelőtt olyan 
kérdésekre kell irányítani ' 
a legnagyobb figyelmet, 
amelyekben kifejeződik az 
(MSZMP felfogása a pár t 
vezető szerepéről a szocia-

dései, a szocialista demok-
rácica eredményei és a fej-
lesztésével kapcsolatos fel-
adatok, mint általában az 
érdekek és azok sokféleségé-
nek feltárása, az egyén és a 
közösség viszonyának vál-
tozásai, ű j elemei. 

A politikai könyvkiadás 
különösen fontos feladata — 
hangoztatta —, hogy a f ia-
talokhoz el jut tassa az éle-

Vitaösszegező 
a vándorgyűlésen 

Az Erdei Ferenc emlékére, munkásságában hangsú-
lyosan szerepelt problémakörök újragondolásával rendezett 
szociológiai vándorgyűlés tudományos programja — Koncz 
János, a megyei pártbizottság t i tkára jelenlétében — teg-
nap, pénteken délután összegező üléssel zárult. A záró-
program elnöke, Szentpéteri István tanszékvezető egyetemi 
tanár hasznosnak értékelte a tanácskozást. 

A plenáris ülésen két szekcióban elhangzott előadá-
sokat és vi tákat a ké t vitavezető értékelte. A település-
szerkezet és a közigazgatás modernizációjával foglalkozó 
tagozatról 'Enyedi György akadémikus, az MTA Regioná-
lis Kutatóközpont igazgatója számolt be. A kelet-közép-
európai régió fejlődési problémái; a társadalmi megisme-
rés dilemmái Erdei Ferenc munkásságában című téma-
körrel foglalkozó szekcióban elhangzottakat Huszár Tibor 
akadémikus, az ELTE Szociológiai Intézetének igazgatója 
összegezte. 

A vándorgyűlés tudományos programja Rottler Ferenc, 
a Tudományos Ismeretterjesztő Társulat főt i tkárának zár-
szavával ér t véget. Ma a vándorgyűlés résztvevői Makón 
koszorút helyeznek el Erdei Ferenc s í r j án . 
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November l-re készül az ország 

Ünnepség Szegeden 
A nagy októberi szocia- beszédet mond, amelyet a 

lista forradalom 68. évfor- Kossuth-rádió 19.15 órától, a 
dulójának megünneplésére televízió 19.45 órától közve-
készül az ország. A követ- tít. 
kező napokban emlékező Az MSZMP Szeged 
ünnepségeket rendeznek or- rosi Bizottsána. Szeged 
szágszerte, koszorúkat he- gyei Város Tanácsa, a 
lyeznek. el hazánk felszaba- zafias Népfront városi 
dulásáért életüket áldozott zottsága és az MSZBT 
szoviet katonák emlékmű- rosi tagcsoportja a nagn ok-
vein. tóberi szocialista forradalom 

Az ünnepet megelőzően, 68. évfordulója tiszteletére 
november 6-ún. szerdán az koszorúzási ünnepséget ren-
Országház előtt katonai dez november 6-án, szerdán 
tiszteletadással felvonják az délután 3 órakor Szeneden, 
állami zászlót. A Gellért-he- a Rákóczi téren levó Lenin-
gyi felszabadulási emlékmű szobornál. 
előtt a Magyar Néoköztár- Ugyanezen a napon este 7 
saság nemzeti lobogója és a órakor a Zenés Színházban 
nemzetközi munkásmozga- megemlékező ünnepséget 
lom vörös zászlaja emelke- rendez az MSZMP Szeged 
dik a magasba. A Parla- Városi Bizottsága. Csongrád 
ment előtt, a Kossuth Lajos Meaye Tanácsa. Szeged Me-
t é r e n , n o v e m b e r 7 - én , c s ü - gyei Város Tanácsa Haza-
lörlökön délben zenés őr- fias Népfront megyei és vá-
séQváltás lesz az állami rosi bizottsága és a Magyar 
zászlónál. Szerdán koszorú- —Szovjet Baráti Társaság 
zási ünnepséget tar tanak a Szeged városi tagcsoportja. 
Felvonulási téren. Ünnepi beszédet Fraknóy 

Az ünnep előestéjen Pál Gábor, az MSZMP Szeged 
Lénárd, az MSZMP Köz- Városi Bizottsága titkára 
ponti Bizottságának t i tkára mond. 

i f fc 


